
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Paw³a Klimowicza

na 77. posiedzeniu Senatu
w dniu 26 maja 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Zwracam siê z wnioskiem o udzielenie informacji na temat polityki rz¹du w sprawie gabinetów den-
tystycznych funkcjonuj¹cych na terenie placówek oœwiatowych.

Do zwrócenia siê z takim wnioskiem sk³oni³a mnie sytuacja, jaka wyst¹pi³a na terenie miasta Kra-
kowa. W wyniku przeprowadzonego w 2011 r. przez Ma³opolski Oddzia³ Wojewódzki NFZ konkursu
ofert w zakresie leczenia stomatologicznego opieki stomatologicznej zosta³y pozbawione dzieci w szko-
³ach, a w szczególnoœci dzieci niepe³nosprawne intelektualnie i fizycznie, ucz¹ce siê na przyk³ad:
w Specjalnym Oœrodku Szkolno-Wychowawczym dla Dzieci Niewidomych i S³abowidz¹cych przy ulicy
Tynieckiej 6, w Specjalnym Oœrodku Szkolno-Wychowawczym nr 2 przy ulicy Zamojskiego 100,
w Specjalnym Oœrodku Szkolno-Wychowawczym nr 5 przy ulicy Œwiêtego Stanis³awa 10, w Zespole
Szkó³ Specjalnych nr 14, Osiedle Górali 18. W zwi¹zku z zaistnia³¹ sytuacj¹ w chwili obecnej szeœæ-
dziesi¹t siedem gabinetów dentystycznych znajduj¹cych siê na terenie placówek oœwiatowych miasta
Krakowa zakoñczy³o dzia³alnoœæ. Z posiadanych przeze mnie informacji wynika, ¿e interwencje podej-
mowane w szczególnoœci przez w³adze samorz¹dowe i samorz¹d lekarski nie odnios³y rezultatu.

Proszê o zajêcie stanowiska w tej sprawie. Tego rodzaju dzia³ania trudno wyjaœniæ w racjonalny spo-
sób, jeœli siê uwzglêdni stan zdrowia populacji dzieci i m³odzie¿y w zakresie chorób jamy ustnej, a w szc-
zególnoœci próchnicy. Opieka dentystyczna w placówkach dla dzieci niepe³nosprawnych nie mo¿e byæ
przy tym skutecznie zast¹piona opiek¹ w placówkach ogólnodostêpnych.

Proszê o przedstawienie informacji o podejmowanych w tej sprawie dzia³aniach oraz doprowadzenie
do sytuacji, w której mo¿liwa bêdzie kontynuacja dzia³alnoœci dentystów w szko³ach i placówkach,
przynajmniej tych dla dzieci niepe³nosprawnych.
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